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P R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr V/2015 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  25 lutego 2015 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 

         

 

           Na 14 radnych na Sesji RG obecni byli  wszyscy radni. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Wiesława Kowalewska – Inspektor ds. budownictwa i gospodarki przestrzennej w UG 

Zwierzyn 

5. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

6. Krzysztof Kęcik – Inspektor ds. OC i ochrony p.poż. w UG Zwierzyn 

7. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1) Otwarcie V zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

4) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi w 2014r.” 

6) Sprawozdanie z zakresu ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Zwierzyn za 

2014r. 

7) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na sprzedaż działki zabudowanej położonej w miejscowości 

Gościmiec, oznaczonej numerem ewidencyjnym 285 o powierzchni 0,16 ha, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego za udział 

członka ochotniczej straży pożarnej z terenu Gminy Zwierzyn w działaniu 

ratowniczym i szkoleniu pożarniczym oraz zasad jego wypłacania, 

c) o uchyleniu uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Celowego Związku 

Gmin SG05, 

d) przyjęcia zmian do Statutu Celowego Związku Gmin SG05, 

e) zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok, 

f) utworzenia Klubu Integracji Społecznej w Zwierzynie, 

g) zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie. 

8) Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

9) Wolne wnioski i informacje. 

10) Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas sesji.  

11) Zamknięcie V zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

 
1. Otwarcie V zwyczajnej sesji i stwierdzenie guorum. 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 13
05 

otworzył Mirosław Gniewczyński 
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przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 14 radnych Rady Gminy Zwierzyn 

na sali obrad obecnych jest 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności 

radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodniczący RG powitał radnych, zaproszonych gości oraz mieszkankę gminy. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn poinformował, że do 

przesłanego radnym porządku obrad wprowadza dwie autopoprawki poprzez dodanie w 

punkcie 7 litery f – utworzenia Klubu Integracji Społecznej w Zwierzynie i litery g- zmiany 

statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie. 

Następnie zapytał czy ze strony radnych jest wniosek odnośnie wprowadzonych punktów do 

porządku obrad. Nikt z radnych nie zgłosił wniosku. 

 

Mirosław Gniewczyński odczytał porządek obrad wraz z wprowadzonymi autopoprawkami. 

 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn w imieniu wszystkich 

obecnych na sesji złożył kondolencje sołtysowi sołectwa Zwierzyn II Stanisławowi 

Grabskiemu z powodu śmierci żony.  

 

Następnie przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu) oraz poinformował, że 

wpłynął wniosek do biura rady od radnej Stefanii Sierocińskiej odnośnie protokołu z 

poprzedniej sesji Rady Gminy Zwierzyn,  w którym jej zdaniem nie powinno być wpisu 

nazwisk radnych, jak głosowali tylko ilość głosów (wniosek w załączeniu do protokołu). 

Mirosław Gniewczyński przytoczył § 53 Statutu Gminy Zwierzyn i odczytał punkty 

protokołu, do których radna Stefania Sierocińska miała uwagi. Stwierdził również, że zgodnie 

z § 52 ust. 2 pkt 6 zapis statutowy został zrealizowany. Poinformował, że na ten temat 

rozmawiał również z mecenasem, który stwierdził, że obowiązuje zasada jawności działania i 

dlatego każdy wyborca ma prawo kontroli swojego przedstawiciela w pracach Rady oraz, że 

to co Rada Gminy Zwierzyn wdrożyła, jako pierwsza, to też jest wdrażane w gminie Santok i 

Skwierzyna. Przewodniczący RG stwierdził, że radni powinni dążyć, żeby jawność ich 

działań była przejrzysta dla wyborców. 

 

Stefania Sierocińska poinformowała, że zgodnie z zapisem statutowym w protokole 

ujmujemy głosy „za”, „przeciw” i „kto się wstrzymał”. Uzupełnienie protokołu stanowi 

nagranie. Za podejmowane działania odpowiadają, jako Rada, a nie jako pojedyncza osoba. 

Jeżeli w protokole ma być uwidocznione nazwisko i radni mają być odbierani dobrze przez 

społeczeństwo, to powinno być uzasadnienie głosowania. Pisanie nazwisk przy głosach 

mniejszości jej zdaniem jest niepotrzebne. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że to nie narusza zasad jawności działania, mogą one być 

jedynie  ukrócone przez przepisy prawne. Złożył wniosek, żeby w protokole ujmować zapisy 

wykazywania nazwisk w mniejszości głosowania. 
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Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, że radni na sesjach zasadniczo głosują w 

sposób jawny. Od nich zależy, czy w protokole będzie wpisane nazwisko, gdyż nie jest to 

uchybienie statutowe. Nie ma też prawa, żeby radny uzasadniał swoją decyzję, jak głosował. 

 

Stefania Sierocińska ponownie stwierdziła, że radni odpowiadają za swoje decyzje jako Rada, 

do czego więc jest potrzebne, jak kto głosował. Radni mają walczyć o dobro gminy, a nie 

bronić interesu swojej osoby. 

 

Mirosław Gniewczyński poddał pod głosowanie wniosek, żeby w protokole ujmować zapisy 

wykazywania nazwisk w mniejszości głosowania. 

„Za” głosowało 12 radnych, „przeciw” głosowało 2 radnych (Anna Ryś-Konieczna i Stefania 

Sierocińska). 

Następnie przewodniczący RG poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

z zapisami nazwisk, w jaki sposób radni głosowali. „Za” przyjęciem protokołu głosowało 12 

radnych, „przeciw” głosowało 2 radnych (Anna Ryś-Konieczna i Stefania Sierocińska). 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

              Tomasz Marć wójt gminy na wstępie przeprosił radnych za to, że nie otrzymali 

pisemnej odpowiedzi na zgłoszone wnioski podczas poprzedniej sesji RG. Stwierdził, że 

została uśpiona jego czujność i postara się jak najszybciej na te wnioski odpowiedzieć. 

Następnie przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie 

w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Stefania Sierocińska stwierdzając, że ze złożonego sprawozdania wynika, że wójt odbywa 

sporo spotkań i upłynęło już 3 miesiące od sprawowania funkcji, to prosiła o przedstawienie 

swojej wizji na rozwój gminy Zwierzyn na okres 4 lat.   

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiadając, poinformował, że już powstaje  nowy dworzec 

kolejowy w Zwierzynie. Następne zadania, jakie planuje dla gminy Zwierzyn to w samej 

miejscowości Zwierzyn odnowienie rampy kolejowej, termoizolację budynków gminnych i 

poprawę estetyki przy samym urzędzie gminy, odwodnienie terenu przy UG, wybudowanie 

ronda na obecnym skrzyżowaniu dróg Strzelecka i Wojska Polskiego oraz ścieżki rowerowej 

Zwierzyn-Strzelce Krajeńskie wzdłuż drogi wojewódzkiej. Rozważa możliwość 

zagospodarowania części terenu szkoły na plac zabaw oraz wybudowanie strażnicy OSP. 

Jeżeli uda się przejąć i rozebrać młyn to strażnica powstałaby na jego miejscu. W sołectwie 

Rzekcin-Zagaje planuje wybudowanie sali wiejskiej łącznie z placem zabaw oraz poprawę 

stanu technicznego remizy. W Gościmcu planuje remont sali wiejskiej łącznie z 

termoizolacją, ustawienie placu zabaw, przeprowadzenie termoizolacji w szkole, 

wybudowanie boiska sportowego. Zamierza przywołać wychowanie przedszkolne, 

wykorzystując do tego pomieszczenia, które są już w szkole. Jego zdaniem należy to uczynić 

w celu przyciągnięcia dzieci do tej placówki. Mówił, że należy pomyśleć o ustawieniu 

tabliczek z numeracją domów w celu wskazania drogi do posesji. W miejscowości Górecko 

zamierza zająć się poprawą stanu dróg, informując, że dotyczy to wszystkich miejscowości. 

W tym celu należy zadbać o pozyskiwanie środków z PROW-u na układanie dywaników 

asfaltowych. Jego zamierzeniem jest uruchomienie promu rzecznego celem wykorzystania 

Noteci do celów rekreacyjnych. W sołectwie Zwierzyn II najważniejszym tematem są drogi i 

chodniki. Jego zdaniem należałoby pomyśleć o przygotowaniu strategii związanej z budową 
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kanalizacji i gazyfikacji w gminie. Jednak odnośnie gazyfikacji, to zadanie zależy od ilości 

chętnych na skorzystanie z przyłączenia się do sieci. Natomiast, jeżeli chodzi o gospodarkę 

ściekową w całej dolinie Noteci wchodzą w grę tylko ekoszamba. W miejscowości Przysieka 

planowane jest dokończenie ścieżki rowerowej w kierunku Zwierzyna i zagospodarowanie 

terenu przy kąpielisku. W Górkach Noteckich ważnym zadaniem jest naprawa dróg, 

odwodnienie krzyżówki koło posesji p. sołtys. Zamierza powrócić do tematu drogi Górki 

Noteckie – Płomykowo oraz myśli o wybudowaniu kanalizacji z oddzielną oczyszczalnią 

ścieków. W miejscowości Górczyna ważnym zadaniem są melioracje (odwodnienie terenu), 

co jego zdaniem powinno uregulować prawo wodne, które jest w trakcie opracowywania. 

Reasumując, stwierdził, że złożenia są wielkie, ale trzeba sobie stawiać wysoką poprzeczkę i 

iść w tym kierunku. Musimy wiedzieć, co my chcemy zrobić i czego od nas oczekują ludzie. 

 

Jarosław Skiba zasygnalizował, żeby ponowić przyjmowanie gruzu, co było możliwe swego 

czasu.  

 

Tomasz Marć stwierdził, że idea jest bardzo słuszna. Wkrótce ruszy strona internetowa, na 

której wszystkie bieżące sprawy będą ogłaszane. 

 

Włodzimierz Nobis zapytał, jakie jest nastawienie firmy Eurovia, czy to prawda, że się chcą 

od nas wynieść. 

 

Tomasz Marć stwierdził, że o ile mu wiadomo, to chcą przystąpić do odczyszczania terenu 

pod rampę a następnie wyasfaltowanie tego terenu. W 2016 roku planują zbudować własną 

rampę na wysokości swojej firmy, tak, że chyba przypuszczenie radnego nie jest prawdziwe. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 4. 

 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi w 2014r.” 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie 

w materiałach sesyjnych (sprawozdanie w załączeniu do protokołu) i otworzył dyskusję. Nikt 

nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego przewodniczący zamknął dyskusję i punkt 5. 

 

6. Sprawozdanie z zakresu ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Zwierzyn za 

2014r. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie 

w materiałach sesyjnych ( sprawozdanie i plan pracy w załączeniu do protokołu) i otworzył 

dyskusję. 

 

Jacek Warchał odniósł się do sprawozdania, w którym stwierdził, że o ile mu wiadomo 

przydzielone było 10 miejsc na szkolenia dla strażaków a w sprawozdaniu zapisane jest 8 

oraz zapisany jest aparat zapłonowy do Stara, a powinna być część do pompy wtryskowej. 

Zapytał, gdzie i kiedy w tym roku odbędą się zawody strażackie i czy został napisany 

wniosek o dofinansowanie tych zawodów. Zgłosił uwagę, że coroczny wyścig kolarski 

obstawiany jest przez OSP Zwierzyn, można byłoby pomyśleć, żeby też ta impreza sportowa 

obstawiana była przez inne jednostki. Zapytał również, jak wygląda sprawa umów 

wolontariackich  dla kierowców. 
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Krzysztof Kęcik inspektor w UG odpowiadając poinformował, że zawody strażackie odbędą 

się w Żółwinie tradycyjnie w ostatnią sobotę roku szkolnego, tak jak zawsze od 10 lat. Nie 

składano projektu, gdyż nie było takich środków. W sprawie obstawiania wyścigu POM 

kieruje prośbę do jednostki ze Zwierzyna, gdzie potrzeba jest tylko kilku strażaków ok. 6. 

Kierowane jest to lokalizacyjnie i nie zagraża to gotowości bojowej. Umowy wolontariackie 

będą zawierane. Jest taka potrzeba w jednostce w Żółwinie i w Gościmcu, pod warunkiem, że 

będą takie osoby, które będą miały uprawnienia. Jeżeli chodzi o zapis w sprawozdaniu zapłon 

do Stara, może źle napisałem. 

 

Anna Ryś-Konieczna zapytała o wyjaśnienie wyjazdów strażaków w 2011r. ujętych w 

sprawozdaniu oraz pytała o wydatki ujęte w sprawozdaniu za 2012r. 

 

Krzysztof Kęcik  odpowiedział, że rok 2011 dotyczy akcji powodziowej, dlatego takie są 

cyfry, były na to listy. Na rok 2012 w budżecie zaplanowano 100.000 zł na zakup samochodu, 

który kosztował 600.000 zł. 

 

Anna Ryś-Konieczna zapytała o pomysł na nową remizę strażacką dla OSP Zwierzyn. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że są zamierzenia, żeby przejąć i wyburzyć młyn i w tym 

miejscu wybudować remizę. Marzy się remiza podobna do tej, jaka stoi w Różankach. 

 

Jarosław Skiba zapytał o kwoty płacone strażakom za udział w akcji i udział w szkoleniu. 

 

Krzysztof Kęcik obecnie płaci się 10 zł za udział w akcji i 5 zł za szkolenie. 

 

Anna Ryś-Konieczna zapytała, dlaczego ze sprawozdania wynika, że OSP Zwierzyn ma 

płacone mniej, widnieją to kwoty 8,40 zł, 9,60 zł a inne jednostki 10 zł. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że plan nie może być niższy od kwoty wydatków, a tak 

przedstawia to tabela w sprawozdaniu. 

 

Krzysztof Kęcik odpowiedział, że są to środki, kiedy budżet był planowany. Następnym 

razem przy sporządzaniu sprawozdania dołożę jedną rubrykę, która przedstawi środki po 

zmianach budżetowych. 

 

Anna Ryś-Konieczna złożyła wniosek o dokonanie kontroli wydatków na wyjazdy strażaków 

za 2014 rok. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał wniosek radnej Anny Ryś-Koniecznej 

pod głosowanie. Za przyjęciem wniosku do realizacji radni głosowali jednogłośnie. Za 

głosowało 14 radnych. 

Mirosław Gniewczyński poinformował, że wniosek przekazuje do rozpatrzenia przez Komisję 

Rewizyjną Rady Gminy Zwierzyn. 

Następnie zamknął dyskusję i punkt 6. 

 

Przewodniczący RG o godz. 15
05

 ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG wznowił obrady o godz. 15
20

 informując, że 

zgodnie z listą obecności 14 radnych jest na sali obrad.  
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7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na sprzedaż działki zabudowanej położonej w miejscowości 

Gościmiec, oznaczonej numerem ewidencyjnym 285 o powierzchni 0,16 ha, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że zwolniło się 

mieszkanie komunalne po p. Zabłockiej w Gościmcu, lokator zdał klucze. To mieszkanie 

wymaga remontu, należałoby w nie zainwestować ok. 50.000 zł. Dlatego wójt doszedł do 

wniosku, żeby je lepiej sprzedać i przeznaczyć środki na remont innych lokali komunalnych. 
 
Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż działki zabudowanej położonej w miejscowości Gościmiec, oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 285 o powierzchni 0,16 ha  (opinia nr 30/2015 w załączeniu do protokołu). 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki zabudowanej położonej w miejscowości 

Gościmiec, oznaczonej numerem ewidencyjnym 285 o powierzchni 0,16 ha pod głosowanie. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 13 radnych, wstrzymała się od głosu 1 radna (Renata Wąsik). Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr V/35/2015. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 
 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego za udział 

członka ochotniczej straży pożarnej z terenu Gminy Zwierzyn w działaniu 

ratowniczym i szkoleniu pożarniczym oraz zasad jego wypłacania, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, ze projekt uchwały został wywołany 

wnioskiem komisji rewizyjnej. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

sprawozdanie pokontrolne z przeprowadzonej kontroli w dniu 9 lutego 2015r. (sprawozdanie 

w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że wyszedł krok do przodu i na 

dziś został przygotowany projekt uchwały zgodnie z wnioskiem komisji. Korzystając z 

obecności Krzysztofa Kęcika inspektora ds. p.poż. w UG Zwierzyn i w porozumieniu z 

wójtem gminy przygotowano projekt uchwały, który został pozytywnie zaopiniowany przez 

członków Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady Gminy Zwierzyn. Następnie 

otworzył dyskusję. 

 

Jacek Warchał stwierdził, że jeżeli zostanie podniesiona stawka za wyjazdy strażaków, to 

zaczną się podpalenia. Jego zdaniem stawki powinny pozostać na tym poziomie, co są 

dotychczas. Proponuje się obniżkę stawki za udział w szkoleniu, a w gminie Stare Kurowo 

obowiązuje stawka 7 zł. 

 

Krzysztof Kęcik sprostował wypowiedź radnego Jacka Warchała i poinformował, że stawka 

za udział w szkoleniach w gminie Stare Kurowo wynosi 3 zł. Stwierdził, że nie upiera się 

przy zaproponowanych stawkach, mogą pozostać na ty samym poziomie, co są teraz.  

 

Mirosław Gniewczyński zapytał, ile przewiduje się szkoleń. 
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Krzysztof  Kęcik odpowiedział, że mamy 7 strażaków do szkolenia, potrzeby są dla prawie 30 

następnych. 

 

Jacek Warchał dodał, że ważne jest szkolenie podstawowe, nie jest konieczne dla strażaka 

ochotnika szkolenie  zawodowe. Zaproponował, żeby stawki pozostały te, co obowiązywały 

dotychczas. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał propozycję radnego Jacka Warchała pod 

głosowanie. 

„Za” utrzymaniem stawek głosowało 8 radnych, „przeciw” głosowało 5 radnych 

(Włodzimierz Nobis, Anna Ryś-Konieczna, Stefania Sierocińska, Jarosław Skiba, Grzegorz 

Kuchciński), „wstrzymał się” od głosu 1 radny (Robert Wcisło). 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że stawki zostały utrzymane i poddał pod głosowanie 

odrzucenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia ekwiwalentu 

pieniężnego za udział członka ochotniczej straży pożarnej z terenu Gminy Zwierzyn w 

działaniu ratowniczym i szkoleniu pożarniczym oraz zasad jego wypłacania pod głosowanie. 

„Za” odrzuceniem projektu uchwały głosowało 8 radnych, „przeciw” głosowało 3 radnych 

(Stefania Sierocińska, Włodzimierz Nobis, Anna Ryś-Konieczna), „wstrzymało się” od głosu 

3 radnych (Robert Wcisło, Grzegorz Kuchciński, Jarosław Skiba).  

Mirosław Gniewczyński poinformował, że projekt uchwały został odrzucony większością 

głosów. 

 

c) o uchyleniu uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Celowego 

Związku Gmin SG05, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że uchyla się uchwałę, gdyż należy 

podjąć nową z uwagi na to, że do ostatnio podejmowanej zakradł się błąd w podstawie 

prawnej. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG odczytał pismo Celowego Związku Gmin SG05 

dot. podejmowanych uchwał (pismo w załączeniu do protokołu), a następnie otworzył 

dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął 

dyskusję i poddał projekt uchwały o uchyleniu uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu 

Celowego Związku Gmin SG05 pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr V/36/2015. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

d) przyjęcia zmian do Statutu Celowego Związku Gmin SG05, 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, w poprzedniej uchwale została 

uchylona uchwała Nr III/19/20014 wprowadzająca zmiany do Statutu Celowego Związku 

Gmin SG05 i  dlatego należy podjąć nową. 

Następnie przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec 

czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

zmian do Statutu Celowego Związku Gmin SG05  pod głosowanie. Projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr  V/37/2015. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 
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e) zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok,  

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała, że otrzymali ostateczną informację 

o przyznaniu dodatkowych środków w ramach subwencji oświatowej na 2015r., stąd ta 

zmiana. 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2015 rok  (opinia nr 31/2015 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok pod głosowanie. Projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr V/38/2015. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

f) utworzenia Klubu Integracji Społecznej w Zwierzynie, 

  

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że są zastrzeżenia do poprzednio 

podjętej uchwały, że samo ujęcie KIS w schemacie GOPS, to za mało, żeby KIS mógł działać 

musi być podjęta osobna uchwała.  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Stefania Sierocińska zapytała, czy KIS powstaje w miejsce CIS. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że nie. CIS rozpadł się, gdyż mógł on funkcjonować tylko 

w ramach miejsca finansowania, PUP Strzelce nie mógł płacić dla gorzowskiego CIS. 

Dlatego sprawa związana z funkcjonowaniem CIS na razie jest zawieszona. Natomiast KIS 

skierowany jest do osób niepełnosprawnych, upośledzonych umysłowo oraz do osób 

opuszczających zakład karny. Ma na celu przywrócenie osób do funkcjonowania w 

społeczeństwie. Środki na jego utrzymanie są uwzględnione w budżecie gminy. KIS to nie 

będzie zewnętrzny podmiot, będzie on funkcjonował w ramach GOPS. Jest to zadanie 

obowiązkowe. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie utworzenia Klubu Integracji Społecznej w Zwierzynie pod głosowanie. Projekt 

uchwały został przyjęty większością głosów. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 

radnych, wstrzymało się od głosu 2 radnych (Jarosław Skiba, Anna Ryś-Konieczna). Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr V/39/2015. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

g) zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie,  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że projekt uchwały jest 

konsekwencją uchwały podejmowanej w podpunkcie f. Następnie otworzył dyskusję. Nikt nie 

zabrał głosu w dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt 

uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 
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głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr V/40/2015. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

8. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 

Dorota Kruszyna: 

 wskazała na uciążliwe i  niebezpieczne rowki na drodze od posesji p. Bednarza w 

kierunku Górczyny, które miały służyć w celu odwadniania drogi, a które obecnie 

porozmywały się i pogłębiły 

 w imieniu pracownika Wojewódzkiego Centrum Hodowli i Rozrodu Zwierząt 

zapytała, czy na nowobudowanym dworcu mogłoby znaleźć się lokum dla lekarza 

weterynarii, który prowadziłby porady dla rolników, 

 poprosiła o wysłuchanie mieszkanki Górecka Janiny Sęk w sprawie mieszkania, które 

wynajmuje od gminy. 

 

Stefania Sierocińska zapytała: 

 kiedy będzie remontowany chodnik na ul. Wojska Polskiego od posesji p. Sęk do 

kościoła,  

 co dalej z zaśmieconym poboczem ul. Kościelnej w Zwierzynie,  

 czy będzie składany wniosek na budowę ścieżki rowerowo-pieszej wzdłuż ul. 

Kościelnej do drogi wojewódzkiej. 

 

Urszula Kruszyna wnioskowała o zrobienie nowego bądź naprawę  starego chodnika przy ul. 

Wojska Polskiego w Zwierzynie od torów do posesji p. Kuczyńskiej, gdyż płytki chodnikowe 

są popękane, powykrzywiane, w związku z czym chodnik nie spełnia swojej funkcji i piesi 

chodzą drogą, co jest niebezpieczne. 

 

Jarosław Skiba: 

 przekazał wnioski D. Makowskiej mieszkanki Sarbiewa, która prosi o ustawienie 

lampy w połowie dojazdu do jej posesji, 

 zainteresowanie się sposobem parkowania pojazdów przez pracowników p. Hajduk,  

gdyż samochody z czterech stron obstawiają figurkę, parkują blisko płotu  i taki stan 

rzeczy jest niedopuszczalny,  

 wnioskował o usunięcie przez zarządcę drogi pni po wycince drzew, które zagrażają 

bezpieczeństwu i mogą stać się przyczyną wypadku ( w nocy są praktycznie 

niewidoczne),  

 prosił o równanie poboczy przy drogach powiatowych i gminnych w Sarbiewie oraz 

zebranie pobocza i uzgodnienie wjazdu  do posesji p. Makowskiej, gdyż pobocze 

tworzy próg i nie wiadomo, którą drogą tam dojechać. 

 

Grzegorz Kuchciński: 

 wnioskował o wycinkę drzew przy drodze Górki Noteckie-Przyłęg, twierdząc, że 

obiecywano zrobić to w miesiącu lutym, wszędzie jest to robione, tylko ta droga jest 

omijana,   

 zapytał, czy byłaby możliwość ustawienia kosza na śmieci przy stacji PKP w Górkach 

Noteckich,  

 prosił o zainstalowanie lampy przy ul. Kolejowej naprzeciwko posesji nr 21 w 

Górkach Noteckich, gdyż pomiędzy jedną a drugą lampą  jest duża przerwa i 

nieoświetlony odcinek drogi stwarza problem dla dzieci w okresie zimowym, kiedy 
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szybko zapada zmrok,  

 prosił o weryfikację oświetlenia w miejscowości Górki Noteckie, gdyż oświetlenie jest 

mało efektywne, spora część lamp mruga, gaśnie, jest źle rozmieszczona. 

 

Renata Marcińczak ponowiła wniosek zgłaszany na wcześniejszej sesji odnośnie naprawy 

chodnika przy ul. Wojska Polskiego oraz nawierzchni studzienek kanalizacyjnych na 

wysokości sklepu p. Korsaka, poczty i sklepu p. Podsiadło oraz dalej w stronę przejazdu 

kolejowego w kierunku ośrodka zdrowia. 

 

Anna Ryś-Konieczna:  

 wnioskowała o naprawę drogi do posesji nr 117 na ul. Wojska Polskiego w 

Zwierzynie (p. Piotrowskiej)  i zwrócenie uwagi na mrugające lampy na tej drodze,  

 uprzątnięcie gałęzi po wycięciu drzew naprzeciwko posesji p. Wdowiak,  

 dołożenie lampy na ul. Noteckiej w stronę Górecka, gdyż ostatnia jest koło posesji p. 

Janik,  

 poddała pomysł, żeby w ramach oszczędności  w tym roku zrezygnować z organizacji 

Dni Gminy Zwierzyn, a zorganizować jedną wspólną imprezę z okazji Dnia Dziecka 

w dniu 6 czerwca br.  

 zapytała, czy można pomyśleć o zlikwidowaniu pobocza przy kościele na ul. Wojska 

Polskiego w Zwierzynie i zrobić tam parking samochodowy,  

 zapytała jaka jest szansa na zatrudnienie psychologa w szkole,  

 proponowała udostępnienie  sali „Polana” dla dzieci i młodzieży, a do ogrzewania 

pomieszczenia  jej zdaniem można byłoby złożyć drewno przy sali z wycinki drzew. 

 

Włodzimierz Nobis wnioskował o ujęcie w planach budowy traktu pieszo-rowerowego od 

posesji p. Bacieczki do torów w Górkach Noteckich. 

 

Robert Wcisło ponowił wszystkie wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji, a na które nie 

otrzymał odpowiedzi. 

  

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 9. 

 

9. Wolne wnioski i informacje. 
 

Janusz Lessnau sołtys Górecka zapytał, na jakiej podstawie ustalane są czynsze, czy opłaty 

adekwatne są do standardu mieszkań. 

 

Jadwiga Przybyszewska sołtys Błotna wnioskowała:  

 zgłoszenie wniosku do powiatu odnośnie zamontowania lustra przy drodze 

powiatowej Gościmiec-Błotno na wjeździe do szkoły podstawowej w Gościmcu,  

 pilną naprawę dziury w drodze gminnej od krzyża w kierunku Noteci w Błotnie,   

 wycinkę gałęzi drzew przy drodze powiatowej Gościmiec-Błotno (wnioski zgłoszone 

wyłącznie na piśmie). 

 

Janina Sęk mieszkanka Górecka prosiła o zainteresowanie się sprawą wysokich kosztów 

utrzymania mieszkań komunalnych w gminie Zwierzyn. Stwierdziła, że jak zaczęła 

wynajmować mieszkanie płaciła czynsz w wysokości 30 zł, obecnie to koszt ponad 200 zł. 

Gmina nic nie remontuje. Złożyła wniosek o wykup mieszkania, które zostało wycenione na 

70.000 zł, po bonifikacie będzie to 30.000 zł. Jej zdaniem jest to bardzo drogo. 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że, w planie działalności 

Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady Gminy Zwierzyn zaplanowane jest 

wyjazdowe posiedzenie, podczas którego członkowie komisji będą chcieli zapoznać się, jak 

wygląda sytuacja mieszkań w terenie. 

 

Jarosław Skiba poinformował, że Komisja Społeczna Rady Gminy Zwierzyn odbyła w dniu 9 

lutego br. posiedzenie komisji, której tematyką była ocena działalności NZOZ na terenie 

gminy Zwierzyn w zakresie podstawowej opieki lekarskiej, stanu technicznego ośrodków 

zdrowia i zaleceń Sanepidu w zakresie ich funkcjonowania oraz spotkanie z działaczami 

sportowymi oraz przedstawicielami stowarzyszeń, przyjęcie sprawozdań za 2014r. i planów 

działalności na 215r. przez kluby sportowe. W krótkim zarysie poinformował o przebiegu 

spotkania  z p. doktor Katarzyną Bartnicką. 

Poinformował również, że 25 lutego br. Komisja Społeczna Rady Gminy Zwierzyn odbyła 

posiedzenie, którego tematyką był regulamin przyznawania dotacji organizacjom 

pozarządowym. Na spotkaniu ustalono, że komisja złoży wniosek do Rady Gminy Zwierzyn 

o zmianę regulaminu przyznawania dotacji organizacjom pozarządowym ( dot. zmiany zasad 

finansowania). 

 

Mirosław Gniewczyński odczytał pismo od Klubu Sportowego „Błyskawica” Gościmiec dot. 

ponownego zweryfikowania kosztów utrzymania klubów piłkarskich, sprawiedliwy i równy 

podział dofinansowania (pismo w załączeniu do protokołu). 

Poinformował, że radni w materiałach sesyjnych otrzymali poprawione sprawozdanie 

dyrektora GOK z działalności instytucji w 2014r. wraz z planem pracy GOK na 2015r. 

Zapytał, czy jest to dla radnych wystarczająca informacja, czy należałoby ją jeszcze 

zweryfikować. Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Następnie poinformował, że kolejna sesja Rady Gminy Zwierzyn odbędzie się dnia 25 marca 

br. o godz. 13
00

. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek zabierając głos przekazała sołtysom informacje na temat funduszu 

sołeckiego. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 9. 

 

10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas sesji. 

 

Z powodu wcześniejszego opuszczenia sesji przez wójta gminy odpowiedzi udzielił Andrzej 

Wiśniewski sekretarz gminy, proponując w sprawie dróg powiatowych zaproszenie na 

następną sesję starosty powiatu w celu usłyszenia jego koncepcji. Odpowiadając na wnioski  

poinformował, że: 

 nie przewiduje się opcji, żeby weterynarz miał lokal na dworcu kolejowym w 

Zwierzynie, 

 w sprawie wypowiedzi p. Janiny Sęk zaproponował powołanie specjalnej komisji w 

celu wyrobienia sobie na ten temat własnej opinii, 

 

Urszula Kruszyna stwierdziła, że sprawa drogich mieszkań w naszej gminie nie dotyczy tylko 

p. Janiny Sęk, inni też mówią o wysokich czynszach. 

 

c.d. odpowiedzi Andrzeja Wiśniewskiego:  
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 odniósł się do wypowiedzi radnej Urszuli Kruszyna i poinformował, że zgodnie z 

uchwałą Rady Gminy Zwierzyn jest kilka instrumentów, gdzie mieszkańcy mogą 

mieć okresowo obniżony czynsz, a nikt z tego do tej pory nie korzystał,  

 w sprawie chodników będziemy nadal wnioskować  o ich remont do starosty, 

 pobocze przy kościele też należy do powiatu,  

 w sprawie budowy ścieżki rowerowej prowadzone są prace w ramach dużego 

projektu EuroVelo,  

 frezowanie pni to są duże koszty,   

 sprawa wycinki drzew Górki Noteckie-Przyłęg i zepsute studzienki  to również 

sprawy starosty,  

 czeka nas na pewno ustawienie koszy na śmieci, za które gmina będzie musiała 

płacić,  

 zatrudnienie psychologa będzie zasadne, jeżeli dyrektorzy udokumentują potrzebę 

takiej osoby,  

 rezygnacja z  Dni Gminy Zwierzyn to temat do przedyskutowania. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 10. 

 

 

11. Zamknięcie V zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński o godzinie 17
20

 zamknął obrady V zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn. 

 

 

     Protokółowała:                                                                 P r z e w o d n i c z y ł : 

Inspektor ds. obsługi RG                                           Przewodniczący  Rady Gminy Zwierzyn 

 

Marzena Kaczmarek                                                            Mirosław Gniewczyński 
 

 


